

ISSN 2095-6274
CN 10-1158/R

中华灾害救援医学[®]

ISSN 2095-6274



中华灾害救援医学

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

月刊 2013年12月创刊 第9卷 第10期 2021年10月出版

主 管

中国人民解放军总医院

主 办

中华灾害救援医学编辑部

主 编

郑静晨

编 辑

中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

E-mail: cjdm2013@sina.com

网址: wjcjdm.cbpt.cnki.net

编辑部主任

李晓雪

出 版

人民武警出版社

印 刷

北京新视觉印刷有限公司

国外发行

中国国际图书贸易集团有限公司

(北京399信箱, 100048)

代号: M9115

邮 购

中华灾害救援医学编辑部

北京市海淀区永定路69号

邮编: 100039

电话: 010-57976951

传真: 010-57976103

定 价

每期: 15元 全年: 180元

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-6274

CN 10-1158/R

版权归中华灾害救援医学编辑部所有

本刊刊出的文章除特别声明外, 不代表主办单位和本刊编委会的观点。本刊所有文字、图片未经许可, 不得加印、盗版, 不得用于商业用途, 违者将追究其法律责任。本刊如有印刷质量问题, 请与本刊编辑部联系调换。

目 次

论 著

血浆置换、血液灌流联合连续性静脉-静脉血液滤过治疗急性稀料

中毒的临床效果 1261

于中锴, 刘君华, 管向东

青年女性脊柱胸腰段后凸矫形术后上端固定椎近端椎间盘应力分布的

有限元分析 1265

王 辉, 李朝辉, 梁 晓, 许星柱, 刘庆涛, 杨浦鑫, 丁文元

某采供血机构三次不同类型突发事件血液保障情况回顾性分析 1271

张 利, 彭 涛, 甘新宇, 朱国标, 刘丽萍, 漆 宇

不同重建方案治疗复发性髌骨脱位临床对比研究 1274

蒋洪涛, 马武强, 宋 梅, 梁勇健

前沿外科手术队海战伤关键护理技术指标体系的构建 1279

王晶晶, 乔安花, 王 莉, 浦伟青, 李 仙, 杨孜勤, 奚 望, 王 蓓

重大传染病疫情应急医疗救援人员健康问题防控策略的质性研究 1285

任敏敏, 孙相洁, 封丹璐

健康教育对脊髓损伤患者创伤后成长、医学应对方式及自我效能的

影响 1291

吴丽娜, 王 倩, 邱贵兴, 贾 杰

专题论述

消防救援队伍遂行院前先遣急救任务思考 1296

石程涛

以色列应急准备基线调查提升公立医院应急准备能力的思考和启示 1300

王 乐, 吴丽娟, 缪丽亚, 林子榆

儿童淡水淹溺的急诊救治	1304
王 颀, 章福彬, 孙 磊, 朱 捷, 汪 红	
综 述	
放射性沾染洗消去污技术应用及研究进展	1308
黄清臻, 章 雷, 郭雪琪, 王莉莉	
老年股骨颈骨折的手术治疗进展	1313
李祖德, 崔 伟	
案例报道	
危重创伤出血患者术中枸橼酸钠抗凝剂行 CRRT 的全程护理	1317
康 雪, 祝红娟, 谷洪燕	

执行责任编辑及编审组成员 李晓雪 赵中辛 邹圣强 姚 玲 姚 远
 本期责任编辑 徐超颖
 本期责任校对 马延爱 南 杰
 英文责任审校 徐超颖
 本期责任排版 南 杰

CHINESE JOURNAL OF DISASTER MEDICINE

Monthly Established in December 2013 Vol.9 No.10 October, 2021

Supervising Institute

Chinese People's Liberation
Army General Hospital

Sponsor

Editorial Office of Chinese Journal of
Disaster Medicine

Editor-in-Chief

ZHENG Jingchen

Editing and Order

Editorial Office of Chinese Journal of
Disaster Medicine
69 Yongding Road, Haidian District,
Beijing 100039, P.R. China
Tel: 010-57976951
E-mail: cjdm2013@sina.com
wjcdm.cbpt.cnki.net

Director of Editorial Department

LI Xiaoxue

Publishing

Publishing House of PAP

Printing

Beijing New Vision Printing Co., Ltd

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
P. O. Box 399, Beijing, China

Code NO. M9115

Price

¥15.00

Periodical Registration

ISSN 2095-6274
CN 10-1158/R

Copyright by Editorial Office of Chinese Journal of Disaster Medicine

All articles published represent the opinions of the authors, do not reflect the official policy of the Logistics Department of PAP or the General Hospital of PAP, unless this is clearly specified. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopying, or without permission. If found to be in contravention, he or she shall be investigated and dealt with according to the law.

CONTENTS IN BRIEF

ORIGINAL ARTICLES

- Clinical effect of Plasma Exchange and Hemoperfusion combined with Continuous Veno-venous Hemofiltration on patients with Acute Paint Thinner Intoxication** 1261
YU Zhongkai, LIU Junhua, JIAN Xiangdong
- Finite element analysis of stress distribution of the disc above the upper instrumented vertebrae followed thoracolumbar kyphosis correction** 1265
WANG Hui, LI Zhaohui, LIANG Xiao, XU Xingzhu, LIU Qingtao, YANG Puxin, DING Wenyuan
- Retrospective analysis of the blood supportability in three different types of emergencies in a blood collection and supply institution** 1271
ZHANG Li, PENG Tao, GAN Xinyu, ZHU Guobiao, LIU Liping, QI Yu
- Clinical comparative study of different reconstruction schemes in the treatment of recurrent patellar dislocation** 1274
JIANG Hongtao, MA Wuqiang, SONG Mei, LIANG Yongjian
- Study on the construction of the essential nursing indicator system of Forward Surgical Teams in naval battles** 1279
WANG Jingjing, QIAO Anhua, WANG Li, PU Weiqing, LI Xian, YANG Ziqin, XI Wang, WANG Bei
- A qualitative study on the prevention and control strategies for the health issues of emergency medical rescuers against major epidemics** 1285
REN Minmin, SUN Xingjie, FENG Danjun

Effects of health education on patients with spinal cord injury in post-traumatic growth, medical coping modes, and self-efficacy	1291
<i>WU Lina, WANG Qian, QIU Guixing, JIA Jie</i>	

MONOGRAPH

Thoughts on the pre-hospital first aids carried out by fire rescue teams	1296
<i>SHI Chengtao</i>	
Thinking and inspiration from the Israel Emergency Preparedness Baseline Survey in improving emergency preparedness in public hospitals.....	1300
<i>WANG Le, WU Lijuan, MIAO Liya, LIN Ziyu</i>	
Emergency treatment of children’s freshwater drowning	1304
<i>WANG Jie, ZHANG Fubin, SUN Lei, ZHU Jie, WANG Hong</i>	

REVIEWS

Application and research progress on the radioactive decontamination technology	1308
<i>HUANG Qingzhen, ZHANG Lei, GUO Xueqi, WANG Lili</i>	
Advances in the surgical treatment of femoral neck fracture in elderly patients	1313
<i>LI Zude, CUI Wei</i>	

Executive members of editorial board and reviewing group
LI Xiaoxue ZHAO Zhongxin ZOU Shengqiang YAO Ling YAO Yuan
 Responsible editor *XU Chaoying*
 Responsible proof-reader *MA Yanai NAN Jie*
 Responsible examiner for English *XU Chaoying*
 Computer typesetter *NAN Jie*